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STENOZÁPIS z 5. zasedání zastupitelstva MČ Praha - Libuš  

dne 2. září 2024 

 

 

1. 

Zahájení 

 

 Starosta MČ Praha – Libuš Pavel Macháček: Dámy a pánové, dobrý večer. Chtěl bych 

vás poprosit, abyste se posadili na svá místa. Dámy a pánové, dobrý večer přeji. Je 18.00 hodin a, 

řekněme, minuta nebo dvě navíc. Zahajuji dnešní zasedání zastupitelstva MČ Praha – Libuš. Je nás 

přítomno 15 na místě, online paní doktorka Jungwiertová a chybí pouze pan Horák, jestli počítám 

správně. A ještě pan Melichar je někde v předsálí. Momentálně je nás přítomno 15. 14. Jardo, usaď 

se, prosím.  

 Zahajuji tímto dnešní jednání zastupitelstva MČ Praha – Libuš, dorazil pan Horák, pan 

Melichar se také usazuje na své místo, takže 100% přítomnost.  

 Co se týče zápisu z minulého zasedání zastupitelstva, byl řádně podepsán. Co se týče 

minulého zastupitelstva, všechno v pořádku. K úvodním ceremoniím.  

 

 Volba návrhového výboru 
  

 Musíme zvolit návrhový výbor. Kdo by to mohl být? Řekl bych pro tentokrát pan Frank, pan 

Korbel, pan Koubek.  

 Kdo je pro? Všichni, 13. Děkuji. 

 

 

Určení ověřovatelů zápisu 

  

 Co se týče ověřovatelů zápisu, navrhuji pana Horáka. Je možno? A pana Vojvodu? Ano. 

 Budeme hlasovat. Kdo je pro těchto pět lidí, jak byli řečeni? Všichni, 17 pro. Tím je všechno 

jasné.  

  

Schválení programu  

 

 Musíme schválit program. K programu, jak byl zaslán, vyvěšen v řádné době, mám jednu 

drobnou změnu. Bod 5 Uzavření darovací smlouvy nebude uzavření darovací smlouvy, bude to 

pouze informace o tomto, neboť protistrana odmítla darovací smlouvu podepsat. Vysvětlím, až ten 

bod nastane, proč. To je za mě jediná změna.  

 Má někdo nějaký doplňující návrh, nebo návrh na změnu? Nevidím žádný.  

 Budeme hlasovat o programu, tak jak byl vyvěšen a navržen.  

 Kdo je pro? Všichni, 17. Děkuji.  

 

2. 

Interpelace občanů 

 

 Prvním bodem jsou interpelace občanů. Chce se někdo z jediné občanky přihlásit do debaty? 

Nechce. Rovnu jdu k dalšímu bodu.  
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3. 

Majetkoprávní narovnání duplicitního vlastnictví s paní Jiřinou Klabíkovou na pozemcích 

parc. č. 768/2, 770 771/4 a 772/3, všechny v k. ú. Písnice v areálu MS Ke kašně.  

 

 Je to jenom informace. Ta informace je z toho důvodu, že jsem si vzal k srdci minulé 

zasedání zastupitelstva, kde padly různé návrhy, vesměs rozumné, musím konstatovat. Na základě 

toho jsem požádal o spolupráci pana Mgr. Brejla, aby se na to podíval jinýma právnickýma očima. 

Ten studuje předložené materiály. Měli jsme s ním schůzku na úřadě minulý týden. Požádal ještě o 

další čas, aby mohl dát konečně nějaké doporučení městské části. 

 Co se týče poskytnutých podkladů, samozřejmě nejsou úplné, neboť ne všechno, co 

advokátní kancelář Vrabec zastoupená panem doktorem Dudou shromáždila, máme v materiálech, 

které byly na minulém zastupitelstvu. Máme domluvenu schůzku, pozítří dojde k setkání mezi 

panem doktorem Dudou a Mgr. Brejlem. Já se toho zúčastním. 

 Samozřejmě po stránce faktické, jak k tomu všemu došlo, asi je materiálů dost, ale jsou tady 

ještě různé právní názory a výklady, které ještě potřebují nějaký čas. Proto jenom tuto informaci, a 

to je za mě vše. Jsou k tomu nějaké dotazy? Paní doktorka Radová, prosím.  

 

 Zastupitelka Eva Radová: Děkuji. Myslím si, že to je správný postup. Jenom by mě 

zajímalo, za jakou cenu zpracuju HKR to stanovisko?  

 

 Starosta MČ Praha – Libuš Pavel Macháček: Tam je domluvena cena za hodinu. Kdyby 

se vyčerpaly veškeré hodiny, je to asi 70 tisíc.  

 

 Zastupitelka Eva Radová: Je tam nějaká kypovaná(?) cena, že za 70 tisíc to poskytnou 

maximálně?  

 

 Starosta MČ Praha – Libuš Pavel Macháček: Ano. Nějaké další dotazy? Nejsou. Jdeme k 

dalšímu bodu.  

 

4. 

Uzavření Dodatku č. l se společností Rusina Frei, s.r.o. na prodloužení termínu k dokončení 

výkonové fáze 5 dle Smlouvy o dílo.  

 

 Tady jde o to, že projektanti, čili firma projekční kancelář Rusina Frei požádala, aby část, 

která nemá vliv na další průběh výběrového řízení, čili to jsou interiéry a podobné věci, které se 

samozřejmě nebudou soutěžit jako součást stavby, aby je mohla dodat s určitým zpožděním. My 

jsme tedy usoudili, že na tento návrh přistoupit můžeme, protože žádné nebezpečí z prodlení za této 

situace nehrozí, a je zbytečné je honit do nějakého polotovaru, který bychom následně složitě 

připomínkovali atd. Proto tedy jsem vyhověl tomuto jejich návrhu, ale samozřejmě schválit to musí 

zastupitelstvo. To, že já jsem vyhověl, ještě nic neznamená. Tímto za mě na úvod, a nyní vyhlašuji 

diskuzi. Kdo se hlásí? Paní doktorka Radová.  

 

 Zastupitelka Eva Radová: Chtěla jsem se jenom zeptat, jestli Rusina Frei už uhradili ty 

smluvní pokuty, které tam byly vyčíslené za zpoždění při předchozích fázích.  

 

 Starosta MČ Praha – Libuš Pavel Macháček: Tady bych dal slovo paní Pichové.  

 

 Paní Šárka Pichová: Dobrý den, ještě neuhradili, protože zatím jsme jim nic neplatili. My 

to budeme pak započítávat proti fakturaci.  

 

 Zastupitelka Eva Radová: Jenom se zeptám. Uznali to? Oni tam trošku polemizovali se 

smluvní pokutou.  
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 Paní Šárka Pichová: Je to u právníka.  

 

 Zastupitelka Eva Radová: Jestli by nebylo vhodné jim to prodloužit oproti nějakému 

narovnání.  

 

 Paní Šárka Pichová: Má to pan doktor Přívara, čeká na náš pokyn.  

 

 Zastupitelka Eva Radová: Když jim vycházíme vstříc, tak by nám taky mohli vyjít vstříc, 

když nám dluží.  

 

 Starosta MČ Praha – Libuš Pavel Macháček: Bude to samozřejmě řešeno při vyúčtování.  

 

 Zastupitelka Eva Radová: Ale to už na ně nemáme moc žádnou páku. Teď chtějí 

prodloužit termín. My jim vyhovíme a nevíme, jak to dopadne. Oni se tehdy netvářili, že by to 

úplně chtěli zaplatit, ty smluvní pokuty.  

 

 Starosta MČ Praha – Libuš Pavel Macháček: V tomto případě bych polemizoval. Pokud 

jim všechno nezaplatíme, stále máme nějaké možnosti, jak třeba zkrátit fakturu apod.  

 

 Zastupitelka Eva Radová: Ale už to bude třeba předmětem soudního sporu. Kdyby se s 

nimi v rámci dohody dohodlo, že aspoň nějakou část pokut uznají a zaplatí, tak je to dohoda a nikdo 

to nezpochybní.  

 

 Starosta MČ Praha – Libuš Pavel Macháček: Je to taky možnost samozřejmě. Paní 

Pichová, prosím.  

 

 Paní Šárka Pichová: V tom případě bych měla návrh, že bychom odsouhlasili, že jim to 

prodloužíme za podmínky, že uhradí část sankcí, které dluží z předchozí výkonnostní fáze. Že 

bychom doplnili usnesení, jestli to tak lze.  

 

 Starosta MČ Praha – Libuš Pavel Macháček: To samozřejmě lze. Umíte to navrhnout? 

Pardon, pan Melichar se hlásí.  

 

 Místostarosta Jaroslav Melichar: Chtěl bych se jenom zeptat orientačně alespoň zhruba na 

výši těch sankcí. Děkuji.  

 

 Starosta MČ Praha – Libuš Pavel Macháček: To je docela složitá otázka, protože ta 

smlouva má asi sto stránek, nebo kolik. Nevím, jestli to momentálně půjde najít. Můžete, paní 

Pichová?  

 

 Paní Šárka Pichová: Tam jsou sankce počítány za den, a to zatím jakoby nemám teď v 

hlavě, kolik to bylo přesně. Bylo to něco kolem 200 tisíc, když tam byla paní doktorka Radová.  

 

 Starosta MČ Praha – Libuš Pavel Macháček: Pan Melichar.  

 

 Místostarosta Jaroslav Melichar: V tom případě si myslím, že by součástí návrhu usnesení 

měla být i jakási požadovaná částka, kterou vidím jako nejmenší, nevím, teď z hlavy nastřelím 50 

tisíc nebo něco, protože to už jsou poměrně značné prostředky, a když to nevyjádříme nějak 

konkrétněji, tak mám obavu, že k tomu naplnění nedojde, nebo až po nějakých průtazích. Děkuji.  
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 Starosta MČ Praha – Libuš Pavel Macháček: Dobře. Přemýšlím, jak doplnit usnesení. 

Asi by to schválení měl být za podmínky uznání smluvní pokuty za předchozí etapy. Asi takto 

obecně. (Ze sálu: Částečné uznání.) 

  

 Zastupitelka Eva Radová: Ať klidně uznají celé. Nemusí platit, ale je to prostě dluh a 

hádat se s nimi asi pak nechceme, nebo soudit. Tak ať je součástí, že to tedy uznávají, a pak to 

uhradí třeba v rámci vyrovnání, to už problém není.  

 

 Starosta MČ Praha – Libuš Pavel Macháček: Čili bylo by to usnesení tak, že za fáze 5 

bude čárka a před bodem 2 by bylo: Za podmínky uznání zhotovitele sankcí za nedodržení termínu 

v předcházejících etapách? Která to byla, pardon? V etapě 4 tedy. V klidu to samozřejmě jde, že 

tento bod přerušíme, vy to zatím vymyslíte a my půjdeme dál. Souhlas?  

 

5. 

Uzavření Darovací smlouvy se společností XRC Czech, s.r.o. na stavbu části komunikace  

V Hrobech  
 

 Dobře, přeskakuji na tisk 42, což je, jak jsem avizoval, že to nebude darovací smlouva, ale 

bude to tedy jenom informace. Jak asi sami vidíte, tady ve snaze využít předchozích zkušeností se 

použila – pardon, technické problémy, vyhlašuji krátkou pauzu.  

 Něco se pokazilo, až se to spraví, budeme – tak pokračujeme, děkuji.  

 Jak vidíte, nebylo upraveno hned to záhlaví pod tiskem Uzavření smlouvy se společností 

Velká Lada na stavbu komunikace K Vrtilce. Samozřejmě to je blbě, tam se zapomněl přepsat název. 

Mělo jít o ulici V Hrobech, a ta společnost se jmenuje XRC Czech, s. r. o. Rozdíl je asi takový, že 

zatímco v případě, to je asi dva nebo tři roky stará historka s tou Velkou Ladou, tam skutečně ta 

společnost tu novou komunikaci ve smyslu stavby realizovala, tudíž to mělo nějakou hodnotu, 

kterou oni nám vlastně věnovali.  

 Zatímco v případě ulice U Pejřárny je situace jiná v tom, že budovatelem byl původní 

investor těch, tuším, že je tam asi 8 řadových rodinných domků, nazvalo se to tenkrát Zlatokorunská, 

budoval to pan Jagrik, resp. jedna z mnoha jeho společností, ale když pan Jagrik nějak byl nucen ty 

firmy zrušit, protože to přestalo fungovat, tak to šlo do různých konkurzů a soudních vyrovnávek 

apod., a ve chvíli, kdy už to nakonec získala společnost XRC, tak se vlastně cena stavby vypařila. 

Doslova vypařila. Jak je to možné, nevím, ale je to tak. Jediné, co v této záležitosti uděláme, že 

podepíšeme předávací protokol, který nám společnosti XRC Czech vrátí opravenou ulici V Hrobech, 

a nebude darovací smlouva, a na to není potřeba usnesení zastupitelstva, samozřejmě na to, abych 

mohl podepsat předávací protokol. Čili to je ta informace.  

 Je k tomu nějaký dotaz, prosím? Není. Pan Horák, paní doktorka.  

 

 Zastupitel Radek Horák: Chci se zeptat, jak městská část bude postupovat v přebírání 

případně jiných komunikací, je to opakující se téma, jako, nevím, ulice Švihovská a ostatní ulice, 

které dělali developeři, tak jak se k tomu bude městská část stavět nadále, jestli je bude přejímat, 

nebo nebude.  

 

 Starosta MČ Praha – Libuš Pavel Macháček: Samozřejmě bude záležet na podmínkách, 

to asi takto obecně říci nejde. Ale osobně ulice, já osobně budu přebírat, protože neznám více 

veřejných prostorů, než je ulice, a dle mého názoru by měly být v majetku obce, protože jinak to 

zakládá na docela slušné průsery.  

 

 Zastupitel Radek Horák: Můžu vás spojit na Ekospol a budete s nimi jednat o Švihovské, 

 

 Starosta MČ Praha – Libuš Pavel Macháček: Promiňte, neslyšel jsem.  
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 Zastupitel Radek Horák: Jestli můžu předat kontakt na Ekospol a budete s nimi jednat 

ohledně přebrání Švihovské.  

 

 Starosta MČ Praha – Libuš Pavel Macháček: Samozřejmě. Ale proč tam k předání 

nedošlo, nevím. Musím přiznat, že nevím. To je hodně stará historka. Ale pravděpodobně proto, že 

tam nedošlo k řádnému odvodnění té ulice nebo k něčemu takovému. Tam byl nějakých technický 

problém, který není vyřešený dodnes, ale nevím. Rychle vzpomínám.  

 

 Zastupitel Radek Horák: Děkuji. 

 

 Starosta MČ Praha – Libuš Pavel Macháček: Paní doktorka Tůmová se hlásila.  

 

 Zastupitelka Pavla Tůmová: Dobrý den. Dívala jsem se do smlouvy z roku 2018 o 

provedení stavebních prací, a tam jsem někde viděla formulaci, teď to nemám před očima, protože 

jsem nebyla na tuto situaci připravena, že tam je to naformulováno tak, že městská část to přijme v 

režimu, aby si to developer mohl odečíst z daní. Že to je pro daňové zohlednění této stavby. Tak 

jenom jestli se tímto nevystavujeme, předpokládám, že asi kdyby byla darovací smlouva, tak že oni 

si to odečtou z daní tuto sumu. Tak jenom aby se to zohlednilo a vlastně developer městskou část 

potom nějak nežaloval, že jsme nenaplnili smlouvu z roku 2018. Uzavíral tady, myslím, pan starosta 

Koubek.  

 

 Starosta MČ Praha – Libuš Pavel Macháček: Ještě jednou. Darovací smlouva na ulici V 

Hrobech byla překlopena, ta smlouva na ulici Velká Lada, resp. K Vrtilce, ale vzhledem k tomu, že 

tady, jak říkám, po krachu firem pana Jagrika a nějakých následných převodů. Cena novostavby 

komunikace zkrátka se nějakým způsobem vypařila. Je to asi neodborně řečené, ale já to líp 

neumím. Zkrátka firma, já jsem s panem Kantou o tom mluvil naposledy minulý týden, tak ten mě 

tedy ujistil, že oni když už to kupovali od nějaké banky, tak tam zkrátka cena nebyla, takže oni si 

nemají z hlediska daní co odepsat tím pádem. To je asi ten rozdíl. Já už jsem se to snažil na úvod 

vysvětlit, ale je to prostě tím, že dneska neexistuje majitel ulice ve smyslu stavby. A vzhledem k 

tomu, že pozemek je náš a my jsme to kdysi následně předávali k tomu, aby oni tam mohli dokončit 

sítě apod., to bylo za pana starosty Koubka, tak zkrátka oni nám to podobným protokolem nyní 

budou vracet. Ale na to nepotřebuju souhlas zastupitelstva, zatímco na darovací smlouvu v této výši 

bych to samozřejmě potřeboval.  

 Paní doktorka Radová. 

 

 Zastupitelka Eva Radová: Já jsem se na to dívala, než jsem šla na zastupitelstvo, ono je to 

asi dobře, že to odmítli podepsat, nebo možná je to taky důvod, ale ono to ani nejde uzavřít, protože 

jestli je to místní komunikace, a předpokládám, že jo podle nějakého pasportu, tak komunikace V 

Hrobech? 

 

 Starosta MČ Praha – Libuš Pavel Macháček: Já tomu nerozumím, ale v Praze jsou 

všechny komunikace místní.  

 

 Zastupitelka Eva Radová: Účelové jsou do uzavřených areálů nebo nějaké třeba v areálech 

bytových domů, tam kde si to postaví sami, ty jsou účelové. 

 

 Starosta MČ Praha – Libuš Pavel Macháček: Ale ulice jako takové jsou všechny místní 

komunikace.  

 

 Zastupitelka Eva Radová: Ale podle zákona o pozemních komunikacích místní 

komunikace je ve vlastnictví obce, ne jejímž území se nachází, tzn., jestliže tam místní komunikace 

byla a oni ji rekonstruovali, tak vlastnictví se nezměnilo tím, že provedli stavbu. Oni prostě opravili 
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a rekonstruovali místní komunikaci ve vlastnictví hl. m. Prahy. My tam můžeme mít svěřenou 

správu, pokud jsme ji tam měli. Pokud jsme ji tam neměli, tak ji tam nově nemáme tím, že to 

zrekonstruovali. Tzn., že by nebylo co převést, protože nic, co by se dalo převést, neexistuje, 

vlastnictví pozemku jejich není a místní komunikace je vlastně samostatná nemovitá věc ve 

vlastnictví obce, tzn., ve vlastnictví hl. m. Prahy. Součástí místní komunikace jsou i chodníky, takže 

všechno je to jedna věc.  

 

 Starosta MČ Praha – Libuš Pavel Macháček: Ano, čili asi souhlas. Ještě nějaké dotazy k 

tomuto? Nejsou. Paní Pichová, máte připraveno? 

 

 Paní Šárka Pichová: Jenom jsem chtěla vysvětlit paní doktorce Tůmové, že daňové uznání 

bylo jenom v případě, kdyby darovací smlouva byla uzavřena. V případě, že to bude předávací 

protokol, k žádným daňovým problémům by dojít nemělo. Text jsem připravila, předala jsem panu 

Koubkovi.  

 

Pokračování bodu 4. - Uzavření Dodatku č. l se společností Rusina Frei, s.r.o. na prodloužení 

termínu k dokončení výkonové fáze 5 dle Smlouvy o dílo.  

 

 Starosta MČ Praha – Libuš Pavel Macháček: Pan Koubek za návrhový výbor.  

 

 Zastupitel Jiří Koubek: Návrh usnesení v případě darovací smlouvy Rusina Frei, akorát 

nevím, jestli by se neměl dokončit předchozí bod, pane starosto, nezaregistroval jsem, že teď zase 

skáčeme zpátky do dalšího bodu, co jsme otevřeli.  

 

 Starosta MČ Praha – Libuš Pavel Macháček: Ano, bod byl ukončen, vracíme se k tisku 

041.  

 

 Zastupitel Jiří Koubek: Omlouvám se. Dopisoval jsem to tady, tak jsem nezaregistroval 

ukončení toho bodu. Tisk Z – 041, paní Pichová ve spolupráci s paní doktorkou Radovou navrhly 

tuto úpravu, a to je návrh usnesení:  

 Zastupitelstvo MČ Praha – Libuš 1. schvaluje uzavření dodatku číslo 1 ke smlouvě o dílo 

včetně souvisejících činností se společností Rusina Frei, IČO, sídlo, vedená u rejstříku Městského 

soudu, na prodloužení termínu k dodání výkonové fáze 5 za podmínky, že součástí dodatku číslo 1 

bude i ujednání podmínek a výše úhrady sankcí za nedodržení termínu pro dokončení výkonové 

fáze 3.1 projektové dokumentace pro stavební povolení, 2. pověřuje starostu Ing. Pavla Macháčka 

podpisem tohoto dodatku, který je nedílnou součástí tohoto usnesení.  

 

 Starosta MČ Praha – Libuš Pavel Macháček: To bych řekl, že tento bod bych tam 

nedával, protože o tom vyrovnání v dodatku momentálně není ani zmínka. Protiřečilo by si to 

jednoduše řečeno.  

 

 Zastupitel Jiří Koubek: Mohu, pane starosto? Já se domnívám, že to je takhle v pořádku, 

protože zastupitelstvo, kdybyste to tedy chtěl hodně pintlich, tak můžeme předřadit bod, že bereme 

na vědomí návrh dodatku, a 2. souhlasíme s úpravou tohoto dodatku a uzavřením dodatku za těchto 

podmínek. To zastupitelstvo má právo upravit dodatek, protože to je stále jenom návrh.  

 

 Zastupitelka Eva Radová: Doplnila bych to, že si taky myslím, že v tomto případě jsme 

vám to právě formulovali tak, abyste měli poměrně volnou ruku při jednání se společností Rusina 

Frei, a smlouva jako taková konkrétní teď nemusí být přílohou usnesení, kterou se schvaluje, ty 

podstatné náležitosti tam jsou. Jak si to vyjednáte, tak to budete mít.  
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 Starosta MČ Praha – Libuš Pavel Macháček: Dovolím si udělat bod 2. takto: Pověřuje 

starostu Macháčka podpisem takto upraveného dodatku. Tečka. Souhlas? Myslím si, že nevidím 

nikoho proti, takže můžeme hlasovat.  

 Kdo je pro? 17, všichni. Děkuji.  

 Dalším bodem neboli tiskem je 043 

 

6. 

Informace o změnách rozpočtu prostřednictvím rozpočtových opatření schválených RMČ 

Praha - Libuš v rámci zmocnění  

  

 Předal bych slovo kolegyni Turnové. 

 

 Místostarostka Kateřina Turnová: První rozpočtové opatření se týká Taxíku Maxíku, 

protože jsme spolu s autem obdrželi ještě dar 150 tisíc, který nebyl zapojen do rozpočtu, takže ho 

teď zapojujeme. Rozpočtové opatření 09, takže je to vlastně poskytnutí účelové neinvestiční dotace 

na úhradu nákladů spojených s volbami, další je rozpočtové opatření, které nám poskytuje peníze na 

přípravu a zkoušky zvláštní odborné způsobilosti. Další rozpočtové opatření číslo 11 je rozpočtové 

opatření zase poskytnuté hl. m. Praha, účelová neinvestiční dotace v rámci programu Systém výzev 

na výdaje realizované v rámci projektů obcí na podporu integrace držitelů dočasné ochrany na 

lokální úrovni v roce 2024. Další rozpočtové opatření je na posílení prostředků zaměstnanců škol, 

takže toto se týká škol, to jsou peníze pro školy. Další rozpočtové opatření číslo 13 je zase 

poskytnutí finančních prostředků městské části z rozpočtu vlastního hl. m. Prahy ve výši 100 % 

podílu městské části na daňové povinnosti na dani z příjmů právnických osob, takže rozpočet se 

zvyšuje o částku 2 882 100 korun. Další rozpočtové opatření jsou peníze, které naše městská část 

dostává jako výnos daně z hazardních her, další rozpočtové opatření je dotace pro hasiče. Je zvlášť 

pro Libuš a pro Písnici stanovená částka. Další rozpočtové opatření číslo 16 se týká vlastně 

finančního vypořádání ještě za rok 2023. Rozpočtové opatření číslo 17 nám vlastně ukazuje průběh 

nebo finanční průběh participativních rozpočtů, které tady máme, takže máme tady vlastně ještě rok 

2022. Je to proto, že některé projekty se protahují vlastně ještě z roku 2022. A poslední je 

rozpočtové opatření číslo 18, jedná se o balíček na pomoc pražským domácnostem ohroženým 

inflací. Tady zase dochází k zapojení prostředků, které se nám překlopily z roku 2023, které nám 

zbyly do roku 2024. V tuto chvíli je tento balíček celý vyčerpaný, zbyly tam jenom nějaké drobné, 

všechno bylo upotřebeno na školách, tak jak to školy potřebovaly. To je za mě informace o 

rozpočtových opatřeních, která byla postupně schvalována.  

 

 Starosta MČ Praha – Libuš Pavel Macháček: Děkuji, a nyní vyhlašuji diskuzi. Kdo se 

hlásí? Paní doktorka Tůmová.  

 

 Zastupitelka Pavla Tůmová: Chtěla bych se zeptat na rozdělení peněz z hazardu.  

 

 Starosta MČ Praha – Libuš Pavel Macháček: Není slyšet.  

 

 Zastupitelka Pavla Tůmová: Chtěla bych se zeptat na rozpočtové opatření číslo 14 na 

rozdělení peněz z hazardu. Tam je podpora spolků na dvou řádcích úplně se stejným odpa a 

položkou, tak proč je to rozděleno na dvě sumy. Jestli to je jeden konkrétní spolek 68 tisíc a potom 

skupina spolků 582 tisíc. Jaký to má význam? Předpokládám, že v tomto rozpočtu 2024 už to 

utraceno nebude. Nebo jaký s tím máte záměr? 

 

 Místostarostka Kateřina Turnová: Já bych potom poprosila paní Jaškovou na toto 

rozdělení. Ale tyto peníze, které my jsme dostali, tak se potom používají na dotace, nebo část těch 

peněz, které tady jsou, tak se používá na vyhlašovanou dotaci, která se teď, nebo ještě v letošním 

roce bude schválena dotace na příští rok. Dotace, kterou vypisuje městská část, která byla v 
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loňském roce, a myslím, standardně každý rok se opakuje částka 1 080 tisíc, tak to je vždycky z 

těchto peněz. Z těchto peněz se použije na tuto dotaci. A jinak tyto peníze jsou k použití pro různé 

sportovní akce apod., takže teoreticky by se to mohlo na něco z toho použít. Školství, kultura, jsou 

tam přesně vyčíslené oblasti, na co to můžeme použít a kolik. Jestli můžu ještě poprosit paní 

Jaškovou na doplnění.  

 

 Ing. Renáta Jašková: Dobrý den. Přímo z Magistrátu přišlo, můžete se podívat, úprava 

rozpočtu, kde je 582 tisíc, finanční prostředky určené na sport. (Ze sálu: Mikrofon!) Část finančních 

prostředků z rozhodnutí Magistrátu je 582 tisíc prostředky na sport a druhých 582 tisíc je určených 

na financování kultury, školství, zdravotnictví a sociální oblasti. Čili se to liší pouze o RJ. Stačí 

takto?  

 

 Zastupitelka Pavla Tůmová: Ano. Takže chápu správně, že ještě letos budou vypsané 

grantové výzvy, a ještě letos se tyto peníze rozdělí. 

 

 Ing. Renáta Jašková: Ano, jsou k rozdělení v tomto letošním roce, rozhodně ano.  

 

 Zastupitelka Pavla Tůmová: Děkuji. Ale myslím, že ...(Nesrozumitelné.) vyhlašovalo 

zastupitelstvo, tak už by chtělo, vzhledem k tomu, že je září, asi ty grantové výzvy vypsat, protože 

myslím, že máme asi jenom jedno zastupitelstvo před sebou do konce roku, tak aby se to stihlo.  

 

 Místostarostka Kateřina Turnová: Dotační program chystá OSŠ. Ten program už je 

nějakým způsobem připraven. Myslím, že se opakuje každý rok, takže v prosinci se dotace 

schvalovala. Myslím, že tomu tak bylo i v loňském a předloňském roce. Všechny peníze, které 

přijdou, nejsou použity jenom na dotační program. Některé peníze z toho zůstanou. Víte, že se z 

toho třeba dávaly penze na podporu církví 200 tisíc. To jde i z těchto peněz. Takže ne všechny tyhle 

peníze jsou použity do toho dotačního programu.  

 

 Zastupitelka Pavla Tůmová: Ještě další dotaz mám k rozpočtovému opatření poslednímu, 

čili 18, a tam je v té doprovázející informaci napsáno, že realizace tohoto balíčku je do 31. 8., 

přičemž jsem se dívala, že toto rozpočtové opatření jste schválili 19. 8. Stačily školy v těch pár 

dnech všechno utratit? A podle jakého klíče jste to posílali školám, jestli to je skutečně podloženo 

žádostmi rodičů, tak jak by mělo být?  

 

 Místostarostka Kateřina Turnová: Tyto peníze zbyly v balíčku od loňského roku, tyto 

peníze, o ně se nemusí žádat na Magistrátu, nedělá se tam vyúčtování, tento balíček běží až do 31. 

8., takže jediné, k čemu nedošlo, že nebyly tyto peníze zapojené do rozpočtu, ale školy samozřejmě 

od ledna ty peníze čerpaly, takže tyto peníze jsou vyčerpané, jenom teď došlo k tomu, že se to 

zapojilo do rozpočtu, ale v tuto chvíli, jestli se nepletu, tam zbylo nějakých 26 tisíc, které nebyly 

vyčerpány z těchto peněz. To se teď bude vyúčtovávat Magistrátu hl. m. Prahy.  

 

 Starosta MČ Praha – Libuš Pavel Macháček: Pan Melichar.  

 

 Místostarostka Kateřina Turnová: Jenom jestli ještě můžu doplnit, tak samozřejmě toto 

všechno mají školy podložené, je to všechno na základě žádostí a je to všechno čerpáno na základě 

pravidel, která jsou přesně stanovena. To školy samozřejmě všechno dodržují.  

 

 Místostarosta Jaroslav Melichar: Děkuji. Chtěl jsem jenom podotknout, protože jestli mě 

paměť neklame, tak bych chtěl upřesnit údaj religiózní podpory, že se rozdělilo 150, tuším. Jenom 

aby ta částka seděla. Děkuji.  

 

 Starosta MČ Praha – Libuš Pavel Macháček: Prosím, máte slovo.  



9 

 

 

 Zastupitelka Pavla Tůmová: Jak mám chápat, že peníze se utrácely, školy je čerpaly, a až 

teď byly přivedeny do rozpočtu? Zřejmě školy předfinancovávaly ze svých peněz, a teď se jim to 

posílá jako zpětně? Děkuji. 

 

 Starosta MČ Praha – Libuš Pavel Macháček: Paní Jašková.  

 

 Ing. Renáta Jašková: V roce 2022 pod UZ 138 obdržela městská část první část balíčku. 

Ten se pak v rámci finančního vypořádání převáděl do roku 2023. V roce 2023 se prostředky 

nedočerpaly, ale Magistrát nám je ponechal a nebyly součástí finančního vypořádání, tak jako na 

přelomu roku 2022 a 2023. Čerpalo se to v souvislosti třeba se sociálně slabšími rodinami, kde 

rodiče žádali o příspěvky na obědy nebo příspěvky na školy v přírodě apod., takže největší podíl 

vyčerpala ZŠ Meteorologická, ale čerpaly to samozřejmě i mateřské školy, prostě všechna školská 

zařízení v obvodu MČ Praha – Libuš. Čili žádný klíč určený dopředu tam nebyl. Probíhalo to 

vlastně formou zálohových plateb, které byly poukázány z účtu městské části, a k definitivnímu 

vypořádání došlo až k 30. 6. Protože jsme požadovali vyúčtování od školských zařízení, tak vlastně 

až teprve v srpnu se zapojovaly prostředky tak, abychom věděli, co kdo přesně vyčerpal.  

 

 Zastupitelka Pavla Tůmová: Já jenom nechápu, jak to mohli čerpat, když peníze jste jim 

poslali až teď po 19. 8.  

 

 Ing. Renáta Jašková: Poslali jsme jim je zálohově už v průběhu roku. Tak.  

 

 Starosta MČ Praha – Libuš Pavel Macháček: Pan Horák. 

 

 Zastupitel Radek Horák: Dva komentáře. Za prvé pořád souhlasím s kolegyní Pavlou 

Tůmovou, že přece nemohli – jak můžou čerpat peníze, které nejsou v rozpočtu?  

 

 Ing. Renáta Jašková: Ty peníze byly v rozpočtu už v roce 2022, následně v roce 2023. 

 

 Zastupitel Radek Horák: Ale ne v roce 2024.  

 

 Ing. Renáta Jašková: Stejně tak nebyly v roce 2023. Je to úplně stejná situace.  

 

 Zastupitel Radek Horák: Ale my se nebavíme o roku 2023, bavíme se o roku 2024, kde 

tedy říkáme, že ty peníze v rozpočtu měly být, a teprve pak se mohly čerpat.  

 

 Ing. Renáta Jašková: Ty peníze v rozpočtu byly, byly ponechané Magistrátem.  

 

 Zastupitel Radek Horák: Nemůžou být v rozpočtu přece, když je tam teď přivádíme, tak 

tam nemohly být. Nebyly tam naplánované.  

 

 Ing. Renáta Jašková: Dobře, a kde tedy byly, když jsme je nevrátili?  

 

 Zastupitel Radek Horák: No byly nechané na rozvaze, byla to normálně položka na účet, 

kterou jsme měli vrátit, a teď ji převádíte zpětně do rozpočtu.  

 

 Ing. Renáta Jašková: Ale ne. My jsme je neměli vrátit. Nám byly ponechány, ale nebyly 

předmětem finančního vypořádání z nějakého důvodu. A z jakého, vám nedokážu říct.  
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 Zastupitel Radek Horák: Tzn., že nebyly plánované, takže nevím, proč se tady kolem toho 

točíme, když je to evidentně v podstatě dodělané zpětně na poslední chvíli. Dobře, asi se mohlo stát, 

ale nevím, proč tady kolem toho takhle mlžíme. 

 

 Ing. Renáta Jašková: My jsme celý ten postup konzultovali s oddělením rozpočtu, 

konkrétně s panem Hoznauerem a s paní Průškovou, a prostě toto je postup, který nám byl 

doporučený.  

 

 Zastupitel Radek Horák: Zpětně.  

 

 Ing. Renáta Jašková: Ne zpětně. Aktuálně teď.  

 

 Zastupitel Radek Horák: Smysl to nedává. A pak ještě mám poznámku k důvodové zprávě, 

kde se tedy píše, že finanční výbor tuto změnu rozpočtu projednal na svém zasedání dne 26. 8. Tak 

se chci zeptat.  

 

 Ing. Renáta Jašková: Omlouvám se, to je chyba, protože 26. 8. jste se původně měli sejít 

jako finanční výbor, ale vzhledem k dovoleným a vzhledem k tomu, že se někteří lidé omlouvali, 

tak jsme se s panem Koubkem domlouvali, že finanční výbor se bohužel v tomto termínu nezvládne 

sejít. Omluvám se, 26. 8. můžeme škrtnout, finanční výbor tuto položku neprojednal.  

 

 Zastupitel Radek Horák: Jestli můžu poprosit změnit důvodovou zprávu, že finanční 

výbor změny neprojednával. Děkuji.  

 

 Ing. Renáta Jašková: Dobře.  

 

 Starosta MČ Praha – Libuš Pavel Macháček: Paní doktorka Tůmová.  

 

 Zastupitelka Pavla Tůmová: Jenom upřesňuji, že my vlastně peníze do rozpočtu přivádíme 

až tímto rozpočtovým opatřením, a to bylo schváleno 19. 8. Dřív ne. A je tady, samozřejmě jsem 

ráda, pokud ty peníze se dostaly do 31. 8. tam, kde jsou potřeba v rodinách se sociální potřebou, 

nicméně tady je ještě procedurální chyba, že rada tady schvaluje zvyšování schodku. Na to nemá 

oprávnění. Tady se navyšuje položkou 8115 financování, a to by mělo schvalovat zastupitelstvo. To 

je jen taková procedurální nepříliš významná věc. Neměli bychom to dostávat na vědomí, měli 

bychom to správně schválit, a to ještě před tím, než se peníze utratí. Jestli se tady dozvídáme, že ty 

peníze byly utracené před tím, a ještě vlastně tady bylo porušeno pověření rady, jak může nakládat, 

jaká může dělat rozpočtová opatření, tak je to drobnost, ale dbejte na to, aby vám to třeba nevytkl 

audit atd.  

 

 Ing. Renáta Jašková: Dobrá, budeme dbát.  

 

 Starosta MČ Praha – Libuš Pavel Macháček: Já bych k tomu řekl, že by ještě bylo dobré 

se podívat, kdy o tom rozhodlo ZHMP. Až 22. 6. Čili to prodlení od nás zase tak dlouhé asi nebylo. 

Tohoto roku samozřejmě. Pardon. 23. Omlouvám se, špatně jsem se podíval na datum. Ale vím, že 

ekonomický odbor postupoval podle konzultací s Magistrátem, tak asi tak. Proto bych 

nepředpokládal, že se dopustili nějaké fatální chyby.  

 Další dotazy k tomuto? Paní Novotná.  

 

 Zastupitelka Michaela Novotná Burdová: Mám jenom prosbu na prosincové 

zastupitelstvo. Je to ten Taxík Maxík, tak jenom bylo slíbeno nebo avizováno, že bude nějaké 

vyhodnocení, tak bych chtěla, jestli by mohlo být předloženo vyhodnocení jako bod programu na 

zastupitelstvo.  
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 Pak jsem se chtěla zeptat, jestli tato smlouva byla na rok a bude se prodlužovat, nebo nebude 

prodlužovat, a jaké tam bylo tedy ekonomické vyhodnocení jako náklady. Takhle. Jestli by to 

vyhodnocení, fungování Taxíku Maxíku mohlo být i, jak byl využívaný a jaké to mělo ekonomické 

náklady, a jestli se to bude prodlužovat. Děkuji.  

 

 Místostarostka Kateřina Turnová: Já teď nevím, pardon, jaká smlouva jestli se bude 

prodlužovat. Nevím, o jaké smlouvě se teď bavíme, omlouvám se.  

 

 Zastupitelka Michaela Novotná Burdová: Co jsem si četla o nadaci, vždycky poskytuje 

auto na rok. Já nevím, na jak dlouho je městské části to auto poskytnuto. Takže nevím, nějaká 

smlouva musí být mezi nadací a městskou částí k tomu, aby mohla městská část používat auto.  

 

 Místostarostka Kateřina Turnová: To auto nám bylo darované.  

 

 Zastupitelka Michaela Novotná Burdová: Úplně darované navždy? (Ano.) Dobře, děkuji.  

 

 Místostarostka Kateřina Turnová: A vyúčtování samozřejmě můžeme, protože v autě je 

namontovaná GPS, takže tam je přesně vidět kniha jízd, kam to auto jezdí, kolik najezdí, máme 

samozřejmě doklady, kolik se tankuje, lidi jmenovitě, kdo kam se veze, to tam všechno je. To se dá 

nějakým způsobem vyúčtovat.  

 

 Starosta MČ Praha – Libuš Pavel Macháček: Jsou ještě k tomuto tisku nějaké 

připomínky? Nejsou, budeme hlasovat o návrhu usnesení, tak jak je předloženo.  

 Kdo je pro? 12 Kdo je proti? Nikdo. Kdo se zdržel? 5. Součet sedí, děkuji.  

 Můžeme přikročit k tisku 044 

 

7. 

Zpráva o činnosti Rady MČ v období od 31. května do 19. srpna  

 

 To je vyloženě na dotazy zastupitelů, případně občanů k tomu. Prosím, vyhlašuji diskuzi. 

Paní doktorka Radová.  

 

 Zastupitelka Eva Radová: Začnu. Mám tady dotaz k usnesení 135/2024, a to vyhrazení tří 

parkovacích míst pro společnost Pro Trade v ulici Na Konečné jako kompenzaci za dlouhodobé 

veřejné užívání části pozemku parc. č. 260 k. ú. Písnice. To vyhrazení je na jak dlouho? Jaká je 

protihodnota? Nevím, jakou část pozemku užíváme, jak by se ocenilo bezdůvodné obohacení 

vzniklé veřejným užíváním a jak dlouho mají ta tři parkovací místa vyhrazena.  

 

 Starosta MČ Praha – Libuš Pavel Macháček: Tam to vlastní, ti lidé se jmenují Radovi, 

tuším. Jsou to vaši jmenovci.  

 

 Zastupitelka Eva Radová: Ale mně jste nic nevyhradili  

 

 Starosta MČ Praha – Libuš Pavel Macháček: V pořádku, to je jenom náhoda. Tam jde o 

to, že tam když se rekonstruovala Libušská, tak se s nimi nevypořádal pozemek. Takže tam je 

situace úplně blbá. Sice místní komunikace, jak říká zákon, patří obci, v tomto případě městu, ale 

tam je vlastně velký pozemek, na němž stojí jednak ten chodník na Libušské, ten patří Radovým, a i 

to zatáčí do ulice Na Konečné, čili ten pozemek je podstatně větší než ta tři parkovací stání. Nějaký 

poměr jsme přesně nepočítali, ale je to bezpečně několikanásobně větší. Já jsem se tím kdysi 

zabýval taky, ale ony to jsou docela složité majetkoprávní vztahy. Oni se tam zkrátka chtěli, oni 

mají problém, protože kdyby parkovali na svém, tak to nejde, protože je tam buďto chodník, anebo 

něco jako chodník, abych byl přesný. Proto jsme byli pro se s nimi takto vyrovnat. My jsme jim 



12 

 

kdysi dokonce chtěli ty pozemky vyměnit, ale to nám ze strany hl. m. Prahy bylo zakázáno, aby 

soukromé pozemky byly uprostřed. Tam je jakési náměstíčko nebo jak to nazvat. Takže by tam měli 

takový ostrůvek a bylo by to jejich. Naše by bylo to, co je veřejné, což by z mého hlediska bylo 

logické, ale nebylo nám to povoleno. Toto je taková náhrada ze neuskutečněnou výměnu. Ale vidím, 

že se dlouho hlásí pan Koubek, tak prosím.  

 

 Zastupitel Jiří Koubek: Potvrzuji všechno, co řekl pan starosta. Snad jenom doplním, je to 

přesně v tom místě, kde je autobusová zastávka výstupní Písnice, tzn., oni majitelé tohoto objektu, 

kteří tam mají drobnou provozovnu, kam za nimi jezdí i návštěvníci, tak by logicky vždycky chtěli 

mít nějaká parkovací místa, stání, a protože tam je autobusová zastávka, tak nemohli. Takže nás 

trpěli poměrně dost dlouho, takže tam byl nejen chodník, ale dá se říci, mohla vadit i autobusová 

zastávka, kterou tak dlouhá léta trpěli, nic za to neměli, a přesně jak bylo řečeno panem starostou, 

nějak jsme hledali i v minulosti nějaké řešení směny těch pozemků, a myslím si, že si to ti lidé, 

které znám jenom zběžně, tak že si to rozhodně zaslouží, protože tam mají věcné břemeno poměrně 

dlouhá léta.  

 

 Starosta MČ Praha – Libuš Pavel Macháček: Děkuji. Další dotazy? Prosím, paní 

doktorko.  

 

 Zastupitelka Eva Radová: Já jsem jenom právě o tom začala, protože vy jste mi asi úplně 

neodpověděl. Ale chápu to tak, že to vyhrazení je bez časového limitu. Je to prostě na neurčito 

vyhrazené.  

 

 Starosta MČ Praha – Libuš Pavel Macháček: Já si to představuju tak, že pokud se ve 

spolupráci s Magistrátem podaří nějak domluvit na jejich pozemku, že by se to vyřešilo definitivně. 

Do té doby ale vzhledem k tomu, že všechno trvá neskutečně dlouhé termíny a doby, to už mě 

unavuje toto, tak si myslím, že do doby, než se to vyřeší nějak jinak. Ano.  

 

 Zastupitelka Eva Radová: Já o tom mluvím proto, že když jsme jednali dřív s JRD, tak oni 

vlastně parkovací místo, je to samozřejmě něco jiného, když je to v krytém prostoru, ale oceňovali 

ho na 500 tisíc, jakoby vlastnit, tak samozřejmě to je třeba jenom nějaký nájem, nějaké vyhrazení. 

Ale my jsme v režimu výměru Ministerstva financí, maximální cena nájmu v Praze, což by mělo 

být, pokud se to nezvedlo, asi 147 korun byla poslední cena, kterou si pamatuju, za metr na rok. Tak 

jestli je třeba 20 metrů, co mají na komunikacích, jsou to necelé 3 tisíce za rok. Zase aby to bylo v 

nějakém poměru.  

 

 Starosta MČ Praha – Libuš Pavel Macháček: Myslím, že jsem na to odpověděl. Myslím 

si, že to v poměru je. Ale je to můj subjektivní názor, dodávám. Další, prosím. Pan Koubek.  

 

 Zastupitel Jiří Koubek: Myslím si, že to je v hrubém nepoměru jako v jejich neprospěch. 

Oni od roku, nevím, řekněme od roku 1989, nebo kdy to tam získali, tam musí trpět autobusovou 

zastávku. Já nevím, kolik by to bylo, kdyby oni chtěli vyčíslit, o kolik vlastně přišli, že tam nemohli 

stát. A samozřejmě tak jak řekl pan starosta, kdyby se podařilo ulici Na Konečné po ulici Libušskou 

nějak vyřešit nějakým smysluplným projektem, a tam se jim podařilo v rámci toho projektu zařídit 

parkovací místa, tak potom budou sami určitě rádi, když budou mít něco vlastního a nebudou jenom 

v nájmu, protože to je vždycky nějaké riziko. Každý by chtěl mít to své vlastní. Oni tady už 30 let 

od revoluce,nebo jak dlouho, už vlastně trpí, že tam nemůžou stát a že tam mají autobusovou 

zastávku a všichni tak trošku ještě i tušíme, co ty autobusové zastávky přinášejí, to je taky určitá 

míra nepořádku, a pokud chcete, aby vám tam chodili klienti, tak uklízíte i cizí autobusovou 

zastávku. Takže si myslím, že městská část na tomto rozhodně, nebo obec jako hl. m. Praha 

neprodělává, naopak na tom dlouhá léta těžce vydělávalo. 
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 Starosta MČ Praha – Libuš Pavel Macháček: Děkuji za příspěvek a je mi šeptáno, že se 

hlásí na dálku paní doktorka Jungwiertová. Paní doktorko, máte slovo.  

 

 Zastupitelka Lucie Jungwiertová: (špatně srozumitelné)Dobrý večer. Děkuji za slovo. 

Chtěla jsem se zeptat na usnesení číslo 160, které – jsem dobře slyšet? 

 

 Starosta MČ Praha – Libuš Pavel Macháček: Ano, slyšíme vás dobře.  

 

 Zastupitelka Lucie Jungwiertová: Děkuji. Týká se to ...(Nesrozumitelné.) zajímalo by mě, 

jestli byste mohli představit, o koho se jedná. Také by mě zajímalo, jak jsou rozděleny kompetence 

mezi něj a mezi paní Koudelkovou, a případně by mi přišlo vhodné, kdyby se on mohl přijít 

představit na některé z příštích zastupitelstev. Děkuji.  

 

 Starosta MČ Praha – Libuš Pavel Macháček: Paní doktorko, mám toho připraveno více. 

Ono tady nových person máme více. Chtěl jsem to načíst v dalším bodě, ale když jste se na to 

zeptala, tak samozřejmě pan Sochor nastoupil, a jestli dovolíte, dáme to až potom v závěru i s 

ostatními novými lidmi. Souhlasíte? (Dobře.) Děkuji. 

 Další, kdo se hlásí, paní doktorka Radová.  

 

 Zastupitelka Eva Radová: Já jsem se chtěla zeptat, to ukončení pronájmu nebytových 

prostor, je to usnesení číslo 175/2024, to se týká jaké budovy nebo koho? To je stará hasičárna. Aha, 

zdravotnická asistenční. Jasně, už to vidím. To je pravda. A komu se to tedy pronajme?  

 

 Starosta MČ Praha – Libuš Pavel Macháček: Pardon. Dotaz zněl, komu se to pronajme?  

 

 Zastupitelka Eva Radová: Já jsem se nejdřív ptala, co to je za ukončení pronájmu, ale 

vidím, že tady je uvedeno v bodě 2 Zdravotnická asistenční služba Praha, takže to je, předpokládám, 

jejich nájem v té staré hasičské zbrojnici. A chtěla jsem se rovnou zeptat, komu co bude pronajaté, 

nebo co s tím bude dál.  

 

 Starosta MČ Praha – Libuš Pavel Macháček: Následně to pronajaté nebude nikomu, bude 

to zbouráno a bude tam postavena speciální učebna v rámci rekonstrukce a dostavby ZŠ Písnice. Je 

to samostatný baráček, stavební objekt číslo 4, a dokonce předpokládáme, že ať to dopadne s dotací 

od Magistrátu jakkoli, že to přednostně budeme dělat za vlastní peníze v předstihu.  

 Další, prosím. Tak ještě jednou paní doktorka.  

 

 Zastupitelka Eva Radová: Já to nemůžu najít, ale možná to najdete. Já jsem to tady viděla, 

ale někde jsem to usnesení ztratila. Bylo to usnesení, které se týkalo dětské skupiny, rekonstrukce 

budovy. Byla tam nějaká architektonická studie zadána ve výši asi 500 něco tisíc.  

 

 Starosta MČ Praha – Libuš Pavel Macháček: To je jiné místo. To je ulice Ke Kašně, 

prosím, to je ono místo, kde taky byla nějaká zdravotní služba. Ta také skončí vlastně do konce roku, 

a doplní mě kolegyně.  

 

 Místostarostka Kateřina Turnová: Jenom bych k tomu řekla tolik, vlastně končí nám tam 

původní nájemce, který tam byl, a v současné době je vypsaná dotace na dětské skupiny. Je to 

investiční dotace, takže na základě této investiční dotace vlastně můžeme využít tento prostor pro 

zřízení dětské skupiny, s tím že bychom tento barák vlastně mohli celý zrekonstruovat a udělat 

vlastně nový, a pak by tam po dobu pěti let fungovala dětská skupina, o kterou v současné době, 

myslím si, je velký zájem, takže tohle by pro nás asi v tuto chvíli bylo prvořadé, protože víme, že 

MŠ Ke Kašně, zatím tam přístavba asi není úplně v nejbližších letech reálná, hlavně bychom museli 

potom samozřejmě získat i peníze vlastně na výstavbu nebo na rekonstrukci, tj. na přístavbu 
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mateřské školky, takže teď si myslím, že je priorita základní škola v Písnici, a zrovna tak pokud 

bychom chtěli třeba rozšiřovat jiné mateřské školky, tak zase je to běh na dlouhou trať. Toto je 

relativně krátká doba, kdy by vlastně teoreticky někdy v polovině roku 2026 už vlastně tady mohl 

začínat provoz dětské skupiny. To je jedno.  

 A teď bychom chtěli od ledna, žádáme o další dotaci, to je neinvestiční dotace na dětskou 

skupinu, ale to je na vybavení dětské skupiny. Chtěli bychom už teď vlastně někdy od nového roku 

otevřít dětskou skupinu, sice malou s počtem dětí 6, ale je to v tuto chvíli spíš kvůli prostorám, 

které máme, resp. nemáme. A v roce 2026 doufáme nebo věříme, že se podaří otevřít větší dětskou 

skupinu. Takže ten dům, teď vlastně byla zadaná studie, je to ten dům Ke Kašně, kde býval dřív 

stavební úřad, teď to bylo pronajaté, a tam bychom to využili pro tento účel.  

  

 Místostarosta Tomáš Loukota: Dobrý večer. Doplním, že výpověď byla ze strany nájemce, 

ne městské části. Ono se to tak potkalo, protože bychom museli tak jako tak řešit, co s tím objektem, 

protože ten nájemce už neměl další zájem na setrvávání v nájmu.  

 

 Starosta MČ Praha – Libuš Pavel Macháček: Prosím, paní doktorko.  

 

 Zastupitelka Eva Radová: Já už jsem našla to usnesení 147. Děkuji za informace ohledně 

ukončení nájmu a nového objektu, to je v pořádku. Mně šlo spíš o to, že jsem se tady pokoušela na 

profilu zadavatele najít tu smlouvu s tím pane Ing. arch. Mudrou, která je nad 500 tisíc bez DPH, a 

nemůžu ji tam najít. Tak se chci zeptat, jestli je to zveřejněné, nebo kde to najdu.  

 

 Starosta MČ Praha – Libuš Pavel Macháček: Tady bych prosil zástupce úřadu.  

 

 Paní Šárka Pichová: Bylo to na základě uzavřeného poptávkového řízení a bylo to na 

objednávku. Nyní je uzavřená smlouva a objednávka je zveřejněna v registru smluv.  

 

 Zastupitelka Eva Radová: Nešlo to do otevřeného? Šlo to jenom do uzavřeného 

výběrového řízení? 

 

 Paní Šárka Pichová: Mám pět nabídek od různých projektových kanceláří, a bylo to 

vlastně uzavřené výběrové řízení, které jsem poptala u projektové kanceláře.  

 

 Zastupitelka Eva Radová: Děkuji.  

 

 Starosta MČ Praha – Libuš Pavel Macháček: Nějaké základní obrázky jsem měl dneska 

na stole, ale pak zase zmizely, takže vám to nemůžu ukázat. Nevím, dopoledne tam byly, odpoledne 

už ne. (To jsem přinesla já.) Aha, tím je to vysvětleno. Děkuji. Ještě další dotazy, prosím?  

 Pakliže ne, můžeme hlasovat i k tomuto tisku.  

 Kdo je pro? Všichni, 17. Děkuji.  

 Tím je tedy hlasování uzavřeno dnešní. Přecházíme do závěrečného bodu  

 

8. 

Různé 

 

 Já to tedy zahájím tím, co už jsem načal, když jsem odpovídal paní doktorce Jungwiertové. 

Jak je tedy z jednoho usnesení rady zřejmé, od 1. 7. nastoupil pan doktor Sochor, je to doktor umění, 

abych byl přesný. Je to povoláním herec a je tedy vedoucím Centra volnočasových aktivit. To je 

první nový člověk v rámci naší městské části.  

 Potom když zabrousíte na úřad, narazíte na několik nových tváří, a taky se změnily funkce. 

Od 1. 8., tuším, je vedoucím odboru životního prostředí a dopravy paní Ing. Karolína Šťastná, proto 
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je tady také přítomna. Dále na tento odbor nastoupila na poloviční úvazek, po roce a něco se nám 

vrátila Ing. Andrea Pajerová Kovářová, to je odbor životního prostředí a dopravy.  

 Co se ekonomického odboru, tam vzhledem k tomu, že naše dlouhodobá účetní paní 

Křenková je už jak na trní, aby mohla nastoupit do starobního důchodu, tak jsme s mírným 

předstihem přijali paní Pithardovou, d je na konci, nikoli t, jak je u tohoto jména běžnější. Ta 

nastoupila dneska. A předpokládáme tedy, nebo věříme v to, že ji paní Křenková zaučí, aby tuto 

náročnou pozici zvládala, protože to je celkem stěžejní mít v pořádku účty. To je tedy další nová 

osoba.  

 Kromě toho máme ještě novou energetičku na odboru správy majetku a investic. Čili teď 

jsem nezapomněl, tuším, na nikoho. Jsou k tomu dotazy? Jak se jmenuje? Karla Neprašová. Děkuji. 

A to jsme opomněli, pan doktor Sochor tady měl být, aby se představil, takže to uděláme na příštím 

zasedání zastupitelstva. To je chyba, že tu není. Omlouvám se.  

 

 Zastupitelka Lucie Jungwiertová: (Špatně srozumitelné.) Jestli se můžu ještě zeptat na 

rozdělení kompetencí mezi panem doktorem Sochorem a paní Ing. Koudelkovou.  

 

 Starosta MČ Praha – Libuš Pavel Macháček: Pan doktor Sochor je vedoucí Centra 

volnočasových aktivit. a jednou ze součástí tohoto centra je klub Junior, kterému tedy nadále velí 

paní Koudelková, kromě toho se bude starat také o Senior klub a bude mít na starosti společenské 

akce pořádané městskou částí, ono jich je asi deset. Drakiáda, ještě před tím jabkobraní, rozsvěcení 

vánočních stromků, dětské dny apod. Toto by přešlo, ne že by to přešlo, to zkrátka přešlo,  z odboru 

správního a školství na pana doktora Sochora jakožto šéfa centra volnočasových aktivit. Stačí takto?  

 

 Zastupitelka Lucie Jungwiertová: (Špatně srozumitelné.) Asi ano. Znamená to, že klub 

Junior zůstává paní zastupitelce Koudelkové, ...organizace atd. … 

 

 Starosta MČ Praha – Libuš Pavel Macháček: Samozřejmě pan doktor se bude také snažit 

doplnit nějaké další kroužky. Není mu to zakázáno. Paní Koudelková.  

 

 Zastupitelka Lenka Koudelková: Dobrý večer. Děkuji za dotaz, i pro mě je to důležitá 

oblast. Děkuji opravdu za zájem. Když dovolíte, tak úplně možná stručně a srozumitelně, je 

nejdůležitější jak pozice má, která je klub Junior a vedení klubu Junior čtvrt století, 

charakterizována i na listině, tudíž co je psáno, to je dáno.  

 Tak když dovolíte, velmi stručně. Charakteristika pozice Ing. Lenky Koudelkové: vedoucí 

zájmových kroužků dětí a mládeže klubu Junior v objektu Na Okruhu 395, a to prosím z toho 

důvodu, že si všichni musíme uvědomit, že to byl právě objekt Na Okruhu převeden v roce 2007 do 

roku 2029 právě za účelem a pro účely volnočasových aktivit, kroužků klubu Junior. To že na to lze 

případně navázat další aktivity, tomu se nikdo nebrání a bude to důležité obohacení, ale v každém 

případě si dovolím znovu zdůraznit, že tyto neziskové aktivity, které jsou opravdu prioritní pro děti, 

a tak jak jsem byla povinna obhajovat na radě hl. m. Prahy a také na ÚZSVM při komunikaci s 

právníky, tak teprve ve zbytkovém čase možnost komunikovat, resp. možnost nabízet i dospělým, 

tak to stále platí právě do roku 2029. Samozřejmě že z těch dospělých lidí je tam přednost seniorský 

věk, tzn. dospělí, kteří rozhodně nejsou vnímáni jako skupina v produktivním věku, která by mohla 

generovat jakýkoli zisk, hrubě řečeno. Čili pokračuji. Zahrnující tuto činnost vedoucí zájmových 

kroužků dětí a mládeže, zahrnující koordinační práci s lektory a rodiči dětí, zabezpečování 

podmínek kvalitní náplně zájmových kroužků, příprava a realizace vánočních koncertů dětí, 

sportovních exhibicí, hudebních přehrávek. Public relation, administrace webových stránek, 

zajišťování účetní a pokladní evidence klubu Junior, plnění podmínek bezúplatného převodu 

nemovitostí Na Okruhu 395, tzn. právě i každoroční zpráva a veškeré podklady s ní související, tzn., 

dokladování veškerých soutěží, zahraničních výjezdů apod., co ty děti nás reprezentují. Plánování, 

příprava a realizace a organizace osvětových vzdělávacích a pohybových aktivit pro seniory, taktéž 

jejich aktivizační a terénní seniorské programy. Tzn., to jsou i ty edukační procházky Prahou, které 
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jsme začali už na jaře, kdy se mi podařilo s erudovanou průvodkyní domluvit, že budeme vlastně 

tak trochu participovat a finančně bez jakýchkoli úhrad se účastnit a prověříme si její kvality, 

abychom ve spolupráci s Prahou 11 zjistili, jestli právě o tuto dámu stojíme, a ukázalo se, že stojíme, 

takže to bude pokračovat už za finanční spoluúčasti městské části, ale velmi symbolické, ano, to je 

právě oblast, na kterou, věřte mi, velmi dbám, a pak je to i spolupráce s MČ Praha 12 na tvorbě toho 

komunitního plánu rozvoje sociálních a návazných služeb pro seniory na období let do roku 30, a to 

právě pro naše území MČ Praha – Libuš, protože jedna věc je, že my opravdu patříme správně pod 

MČ Praha 12, ale jde o to, že pokud si ty služby nenárokujeme a jaksi tam aktivně nevystupujeme s 

požadavky, tak více méně spíš jsme takovým určitým doplňkem, takže jsem i ráda, že toto je stále 

akcentováno a je to důležité a spolupráce s Prahou 12 je velmi exkluzivní, řekl bych velmi 

komfortní zejména pro mě. Myslím, že mluvím i za pana Hájka. Pan Hájek, koordinátor sociální 

pomoci na naší městské části. Děkuji ještě jednou za zájem a za dotaz, protože si opravdu myslím, 

že toto je důležité, a také se těším na spolupráci s kolegou, který právě tuto oblast, která je důležitá, 

kterou jsme už 25 let rozvíjeli, vlastně on doplní tou svojí agendou, a věřte tedy, že ale opravdu 

bude potřeba a budu hlídat vždycky, aby ten objekt byl nezpochybnitelně stále ve vlastnictví do 

roku 2029 městské části, protože pokud bychom porušili tu smlouvu, tak v tom případě nevracíme 

objekt, ale vracíme jeho finanční hodnotu k roku aktuální, což je ohromná finanční částka. Díky. 

Případné dotazy jsem k dispozici.  

 

 Starosta MČ Praha – Libuš Pavel Macháček: Děkuji. Teď se hlásí, dáma má přednost, 

byla dřív, Jardo, paní vedoucí.  

 

 Bc. Iveta Ouředníčková: Dobrý den, Ouředníčková, odbor správní a školství. Jenom bych 

chtěla doplnit, že odbor správní a školství ještě bude dodělávat rozdělané akce z projektů, protože 

máme rozdělané jablkobraní a mikulášskou, a Centrum volnočasových aktivit to přebírá, jak jsme 

se domluvili na poradě, až od vánočního rozsvěcení stromu, a ráda bych využila, že jste zde všichni, 

a pozvala bych vás na akci jablkobraní, které se koná 20. září jako tradičně v parku Kamýk od tří 

hodin do devíti hodin večer. Děkuji.  

 

 Starosta MČ Praha – Libuš Pavel Macháček: Pan Melichar.  

 

 Místostarosta Jaroslav Melichar: Děkuji předřečnici za milé pozvání za nás všechny 

samozřejmě, a mě tady jenom zaujalo, nemyslím to samozřejmě nijak zle, ale mně není jasná ta 

prodleva půl roku od toho okamžiku, kdy pan doktor nastoupil, vlastně od 1. července, proč přebírá 

akce až po novém roce a dodělává je ještě OŠS, co tedy proč je tam tento půlrok. Tomu nerozumím. 

Děkuji.  

 

 Místostarostka Kateřina Turnová: Půlrok tam je proto, že všechny tyto akce se chystají od 

jara, možná ještě dřív, a to tady pan doktor Sochor nebyl, takže tyto akce nachystaly dámy z odboru 

školství, tzn., že teď je asi zbytečné, aby pan doktor Sochor do toho zasahoval, když ony už mají 

všechno nasmlouvané, připravené a on by jim to rozhodil. Došlo k tomu, že jsme tam doplnili pár 

věcí, ke kterým se on nebo já dostal, tak jsme požádali odbor školství, jestli by to tam mohli doplnit 

na to jablkobraní, ale je to čistě v jejich kompetenci, protože oni ví, kolik tam mají stánků, co tam 

mají rozjednané, a myslím, že jenom proto, aby se pan Sochor mohl teď vystupovat, že on přebírá 

odpovědnost za jablkobraní, když ho nachystaly dámy z odboru, daly si s tím tu práci, myslím, že je 

to úplně zbytečné. On si v tuto chvíli chystá další akce. Dělal si, protože na něj přešla i správa 

majetku klubu Junior, myslím té budovy, takže on si dělám tam spoustu aktivit, které potřebuje ke 

své činnosti, a nachystaly se nějaké kroužky, máme rozjednané taneční pro dospělé, budou se dělat 

přípravky pro děti na přijímací zkoušky, které bychom chtěli zahájit už teď v říjnu s následnými 

zkouškami nanečisto. myslím si, že to loni mělo velký ohlas, i když to byly jenom zkoušky 

nanečisto, takže se soustředím na to, co přijde potom, a toto už necháme dojet dámy, které s tím 
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mají zkušenost, a ony postupně budou všechno panu Sochorovi předávat, aby příští rok už to bude v 

jeho kompetenci, aby on to příští rok mohl toto všechno zajišťovat.  

  

 Starosta MČ Praha – Libuš Pavel Macháček: Hlásí se ještě – paní doktorko, prosím.  

 

 Zastupitelka Pavla Tůmová: Mně uniklo, na jak velký úvazek je pan doktor Sochor 

zaměstnán.  

 

 Starosta MČ Praha – Libuš Pavel Macháček: Na plný.  

 

 Místostarostka Kateřina Turnová: Jestli ještě můžu doplnit, že za ty dva měsíce, které on 

tady je, tak v tuto chvíli máme kroužek sportovní, hip hop, máme domluvené taneční, máme 

přijímací řízení, zorganizoval, bude každý poslední čtvrtek v měsíci, má již předjednané do konce 

roku, má předjednané akce pro dospělé, pro seniory, říkáme tomu čaje o páté, že to bude vždycky s 

nějakým zajímavým hostem povídání, samozřejmě z jeho oboru, z toho, co on dělá. Máme 

nastavená pravidelná, jednou za měsíc každou poslední neděli v měsíci tu budou divadelní 

představení pro děti, kdy už má vlastně nasmlouvaná divadélka, která budou hrát v klubu Junior pro 

nejmenší děti. To jsou v tuto chvíli jeho aktivity, co on nasmlouvává, a samozřejmě dostává se do 

všech nových akcí. Dělaly se úpravy v klubu Junior, měnily se tam trošku místnosti, uklízelo se tam, 

spousta věcí se tam prostě přerovnávala, prostory se uvolňovaly, aby tam opravdu mohly třeba 

školy kvalitně chodit do tělocvičny cvičit, aby se daly využívat šatny. Myslím si, že v tuto chvíli už 

té činnosti za sebou má dost. Dělá se vlastně i nové označení klubu Junior, zpracovávají se nové 

webové stránky Centra volnočasových aktivit, kde tedy bude i odkaz na klub Junior. Chystáme 

zápisy elektronické pro žáky, kteří do kroužků budou chodit. Bohužel v tomto školním roce nebo 

minimálně teď v prvním pololetí se to už nestihne, protože výroba nebo tvorba stránek je opravdu 

dlouhodobější. To jsou všechno věci, které se teď chystají. Bohužel se nám to malinko míjí. Některé 

webové stránky se nám míjejí se začátkem kroužků.  

 

 Starosta MČ Praha – Libuš Pavel Macháček: Pan Melichar.  

 

 Místostarosta Jaroslav Melichar: Děkuji. Já z toho, co jsem slyšel, jsem totiž tak trochu 

předpokládal nějak automaticky, že se pan doktor přijde představit na první zasedání zastupitelstva. 

To je vlastně dnes. Mrzí mě, že k tomu nedošlo, protože se jedná o důležitou figuru, abych tak řekl, 

tady v dění. Z toho, co jsem zatím slyšel, mám pocit ne zcela dokončené koordinace nebo dění v 

Junioru, protože nevím, nakolik to je zkoordinováno s mojí kolegyní. Nejsem si jist, ale překvapuje 

mě pouze to, že pan doktor, když městská část ho opomněla pozvat, sám nevyjádřil anebo sem 

nepřišel coby občan se představit, protože to jsem tak nějak předpokládal, že nastane. To doufám, že 

bude v budoucnu.  

 A kromě toho, když už tedy necítí tu potřebu se představit zastupitelstvu MČ, tak jsem zatím 

neslyšel nic kromě spolupráce s kolegyní Katkou Turnovou, že by byl nějak zkoordinován s radou. 

Já bych ho třeba velice rád viděl na radě, nevím, jak kolegové, a proto bych byl rád, kdyby tam 

třeba pravidelně docházel, abychom byli nějakým způsobem zkoordinováni. Děkuji.  

 

 Místostarostka Kateřina Turnová: To že tady pan Sochor dneska není, je trošku moje 

chyba, protože pan starosta mě o to žádal, abych to vyřídila. Já se přiznám, že jsem to opomněla, 

takže jsem to panu Sochorovi neřekla. to že on sem sám nejde, to asi bych mu nedávala za zlé, 

protože si myslím, že ho asi nenapadne, že sem může přijít, takže to skutečně toto beru na sebe. 

Nicméně v tuto chvíli on by se nám pouze představil, ale myslím si, že on proniká do celého 

systému, jak to všechno funguje. Myslím si, že dámy na něj toho už taky vychrlily dost, takže on 

těch informací má skutečně dost, a myslím si, že to poslední třeba zasedání zastupitelstva v 

letošním roce, které proběhne, už rozhodně on nám bude moct představit i kus svojí práce, kterou 

tady na městské části udělal. Takže si myslím, že úplně tak strašný prohřešek to, že tady dneska 
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není, asi to není, protože pokud si někdo chce přečíst jeho životopis, samozřejmě může, tam se o 

něm všechno dozví, nicméně jeho práci na městské části bych mu nechala asi chvilinku na rozjezd, 

aby nám taky mohl říct, jak se tady cítí, co jsou jeho plány a co by chtěl do příštího roku udělat.  

 

 Starosta MČ Praha – Libuš Pavel Macháček: Pan Melichar, potom pan Kadlec. Vidím 

vás.  

 

 Místostarosta Jaroslav Melichar: Děkuji. Já znovu jenom budu opakovat svoje přání, jestli 

bude pozván na radu, případně jestli bude na radu MČ pravidelně docházet. Děkuji.  

 

 Starosta MČ Praha – Libuš Pavel Macháček: Odpovím tentokrát. Na radu ho pozveme, 

hned na tu příští, a podle potřeba samozřejmě. Je nesmysl, aby tam chodil pokaždé. Pan Kadlec, 

prosím.  

 

 Pan Matěj Kadlec: Dobrý večer. Chtěl bych se zeptat, když tady zaznělo, že v kompetenci 

CVA bude i klub Senior, jestli to správně navazuje na klub Senior, který už známe, protože se 

objevilo více pozvánek do tisku, abych správně kompletoval, kam co patří. Čili jsem jel Centrum 

volnočasových aktivit a v rámci toho klub Junior a v rámci toho klub Senior. Ale možná že některé 

aktivity jdou paralelně. Tak myslím si, že by bylo toto dobré rozlišit a nějak strukturovat, a tím se 

dostávám k druhé věci, a tou je vlastně kalendář akcí městské části. Jeden máme na webu, není 

nijak propojený s tím, co jde do časopisu, a teď vlastně vzniká nový web. Chtělo by to udělat jeden 

formulář, který bude schopen generovat všechny ty akce pro všechny ty výstupy, které máme na 

všech webech, případně do časopisu apod. Říkám to i proto, že si na to aktuálně stěžovali, asi to 

říkám správně, stěžovali ti zástupci institucí a organizací, kteří ty kalendáře potom naplňují. Navíc 

na webu jsem si všímal, že máme hodně modřanských věcí, což nevím, jestli chceme. V některých 

případech to může být konkurence.  

 Než dojde k odpovědím, dovolte ještě poslední poznámku nebo podnět. My už jsme tady v 

dřívější době vyhlásili možnost přispívat předměty do muzea, které by nám vzniklo. Aktuálně ho 

mám doma a už se mi to nelíbí, a chtěl bych to strašně rád umístit někam do prostoru úřadu a 

věnovat to tam. My už to trošku řešíme i s digitálními daty a jejich archivací, tak já připomenu, že 

ještě teď v garážích Dobronická máme nějaké dokumenty, které by stály za to udělat jako archiv 

kronikáře, a taky by se mohly přemístit do lepších prostor, než je to garážování, a tak jsem se chtěl 

zeptat, jak dopadla rekonstrukce podkroví 35, protože dříve byly úvahy o tom, že ta tam nějaký 

takový prostor pro tyto účely mohl vzniknout. Na vystavování asi zatím prostory nemáme.  

 Takže to jsou tyto tři věci. Jestli jsou dva kluby Senior nebo jeden, jak to uděláme s 

kalendáři a kam dáme ty muzejní artefakty. Děkuji.  

 

 Místostarostka Kateřina Turnová: Napsala jsem si, tak doufám, že odpovím na všechno. 

Minulý týden proběhla schůzka, byla to taková koordinační schůzka pro všechny spolky, které tady 

fungují, takže byly obeslány všechny spolky. Bylo to z toho důvodu, aby právě ony poznaly pana 

Sochora. Byly to spolky, byli to hasiči, prostě všechno, kdo na naší městské části funguje. Bylo to z 

toho důvodu, aby všichni poznali pana Sochora, který bude koordinovat všechny akce tady na 

městské části, takže jsme se dohodli, aby měli nějaký kontakt. Byly u toho i paní ředitelky, pan 

ředitel ze školy, takže myslím si, že pro někoho to bylo hodně přínosné, aspoň to, co jsem měla 

zpětnou vazbu. Někdo samozřejmě všechny lidi zná, takže pro někoho to tak důležité třeba nebylo. 

Na této schůzce byli všichni požádáni, aby předali do konce září,  do 15. října všechny svoje 

plánované akce na příští rok právě kvůli kalendáři městské části. V tuto chvíli je kalendář na 

městské části, na webu městské části, tzn., že tam by všichni měli zadat svoje plánované akce do 

příštího roku. Paní Kolouchová jim to na té schůzce všechno představila, takže by to všichni měli 

umět a měli by nám tyto akce zadat, takže jakmile toto bude, tak to budou všechno podklady pro 

kalendář. Dostáváme se k podkladům pro kalendář. 
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 Potom tady byl dotaz ohledně Modřan. Modřany jsme oslovili, je to, myslím si, rok, možná 

ještě déle, protože je tady na naší městské části spousta seniorů, kteří by chtěli se třeba aktivně 

zúčastnit různých akcí, a městská část Modřany nám umožnila, aby tito senioři, kteří mají zájem, 

aby třeba chodili na jejich akce. Paní Prchlíková má takový trošku ten klub jakoby uzavřený, takže 

tam se třeba výletů apod. účastní spíš lidé nebo senioři, kteří tam docházejí pravidelně, a městská 

část pořádá dva výlety do roka. Takže pro seniory tady toho moc v tuto chvíli jakoby nemáme, pro 

většinu seniorů, kteří by třeba i měli zájem, takže proto vlastně byly osloveny Modřany. Bylo to 

domluvené tak, že my samozřejmě nějakým způsobem tady budeme rozvíjet ty snahy 

volnočasových aktivit i pro seniory, že tady může třeba být založen další klub seniorů, který bude 

fungovat trošku třeba jinak, můžou to být třeba senioři – junioři, kteří budou mít třeba víc 

pohybových aktivit. Záleží na tom, o co tady bude zájem. To by mělo být v kompetenci pana 

Sochora. Ten taky proto teď vlastně chystá ty akce, které by měly být, ty čaje o páté samozřejmě 

pro seniory, ale pokud tam samozřejmě budou chtít mladší ročníky, tak i ony se toho můžou účastnit.  

 A pak tady byl dotaz na sjednocení, toho jsme si vědomi, že informace se tady rozbíjejí na 

různých frontách, a to by právě měly sloužit webové stránky CVA, kde bychom chtěli soustředit 

všechny akce všech spolků, všechny aktivity, které na naší městské části probíhají, a hlavně bychom 

chtěli aktivity třeba konkrétně pro seniory rozšířit tak, aby už naši senioři nemuseli chodit na akce 

do Modřan. Takhle to bylo domluvené a takhle bychom chtěli seniory z Modřan přetáhnout víc sem 

na naši městskou část, aby tady aktivity byly v širším měřítku poskytovány. Máme tady domluvený 

i koncert, který bude na Lhotce, takže ten bude taky vlastně pro naše občany z městské části, ten by 

měl být 10. listopadu. Aktivity tady budou přibývat a doufám, že se lidé naučí tady všechno 

využívat. To by bylo ke sjednocení. Stránky, které tady vzniknou, tam by se to všechno mělo 

převést, aby to všechno bylo pod jednou střechou, aby něco nebylo na našem webu, něco neměly 

jednotlivé spolky pod sebou, ale aby to všechno bylo na jednom webu, s tím že tam třeba bude 

přímý link na jiné stránky, že samozřejmě potom podrobnější informace si dá klub Junior na svoje 

stránky, hasiči je budou mít na svých stránkách, ale to centrum bude takový středobod, kde to 

všechno bude soustředěné ty informace, aby tam lidi opravdu našli všechno. Jestli to takto stačí?  

 

 Pan Matěj Kadlec: Děkuji. Poprosil bych, kdyby byla nějaká schůzka na ty kalendáře, 

protože ono jde zejména o to, aby lidé měli jeden vstup, že to napíšou jedno místo (Mají.), a my už 

si to potom různě dáme. Zatím to tak není, já to vím, protože do časopisu to mám samostatně. Tak 

kdybych se mohl zúčastnit, že bychom to sjednotili. A to muzeum vyřešíme jindy. Děkuji.  

 

 Místostarostka Kateřina Turnová: Omlouvám se, jenom ten kalendář byl všem spolkům 

představený a všechny spolky by to měly dát na web městské části do kalendáře, a tam potom my z 

toho vlastně všechny ty akce můžeme vytáhnout. Dostaly tuto informaci na společné schůzce, že se 

to všechno dá do kalendáře na ten web, a odsud my si to všechno vytáhneme potom do toho 

kalendáře. Jestli to tak je v pořádku. A jinak archiv, protože tady s Matějem jsme mluvili, tak jsme 

došli k tomu, že tady vlastně není archiv fotografií, videí apod., že se to nikde nearchivuje, takže 

jsme vlastně koupili, koupili jsme takový, co je zrcadlový disk, to úložiště. Pane Králi, říkám to 

správně? NAS jsme koupili. Kde by se všechny fotografie a všechno mělo uchovávat. Pokud máte 

někdo třeba fotografie, které máte potřebu, aby byly na městské části, tak to klidně můžete poslat, a 

my to všechno uložíme a bude se to tam zálohovat, všechno se to tam do budoucna najde. To by měl 

být archiv fotografií. O tom jsme také mluvili, mám tam i menší disk. Pokud by někdo chtěl něco 

nahrát na disk a pak to tam uložit, není problém.  

 O muzeu jsi mi říkal, to musíme nějakým způsobem probrat a najít vhodný prostor. Myslím 

si, že tady byla myšlenka toho, že na tyto předměty, které dneska třeba máš nashromážděné, že by 

se tady v rámci potom tohoto centra staré Libuše, které by se mělo začít nějakým způsobem 

realizovat, takže tady by vznikl nějaký prostor, který by právě k tomuto byl určený, aby to mělo 

nějaké důstojné místo.  

 

 Starosta MČ Praha – Libuš Pavel Macháček: Pan Melichar se hlásí dlouho.  
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 Místostarosta Jaroslav Melichar: Děkuji. Já jsem s velkým zájmem poslouchal obšírný 

výklad předřečnice, děkuji. Ale schází mi v tom odpověď na první část otázky, na kterou mě svým 

dotazem kolega Matěj přivedl, a to je sice to, jestli tomu rozumím dobře, že když se hovoří o klubu 

Senior, myslí se tím klub Senior  vedený Zdenou Prchlíkovou, který se schází v prostorách úřadu a 

MŠ K Lukám. Myslí se tento klub Senior, nebo se myslí jiný klub Senior?  

 

 Místostarostka Kateřina Turnová: Pokud mám informaci, tak oficiálně je tady jeden klub 

Senior. Klub Senior paní Prchlíkové. Jiný oficiální klub Senior tady prostě není. Pokud se někde 

scházejí senioři nebo mají někde nějaké cvičení, myslím si, že to v tuto chvíli není brané jako klub 

Senior. Pokud by se chtěli sdružit v nějakém klubu senior, protože myslím, že pan Sochor teď už 

nakontaktoval i, nevím, jak se to jmenuje, ale nějaký spolek nebo nějakou organizaci, která kluby 

seniorů podporuje jak finančně, tak různými aktivitami, takže pokud by někdo třeba z těch seniorů 

si chtěl takový klub oficiálně utvořit, tak není vůbec žádný problém, a může to jet v tomto duchu 

stejně jako paní Prchlíková.  

 

 Starosta MČ Praha – Libuš Pavel Macháček: Paní doktorka Radová.  

 

 Zastupitelka Eva Radová: Nevím, jestli tomu rozumím správně. My tady budeme 

podporovat, aby nám tady vzniklo co nejvíc klubů seniorů, nebo proč ta podpora nebo spolupráce 

nesměřuje k paní Prchlíkové od pana Mgr. Sochora. Budeme tady tvořit víc klubů seniorů, třeba 

čtyři? Budeme to pak dávat do kalendáře? Nebo jaká je představa?  

 

 Místostarostka Kateřina Turnová: Klub paní Prchlíkové v tuto chvíli čítá docela dost 

velké číslo seniorů, kteří tam docházejí. Myslím si, že senioři, jak jsem říkala už na začátku, tak 

myslím si, že senioři jsou různé fyzické zdatnosti, různého věku, mají různé zájmy, tak jako si 

myslím, že děti mají různé zájmy, každé dítě má zájem třeba o jiný kroužek, tak si myslím, že 

zrovna tak ti senioři mají zájem o různé věci. A dávat seniorům tady jednu možnost toho, jak je 

vedeni klub Senior paní Prchlíkové, které si tedy ohromným způsobem vážím, protože ona skutečně 

aktivity, které pro ně dělá, myslím si, jsou úplně úžasné, v podstatě na každé setkání jim někoho 

pozve, mají to zpestřené, jezdí s nimi po výletech, ale myslím si, že tady budou senioři, kteří budou 

mít zájem vzít si hůlky a jít tady někam s hůlkami se projít dolů k Vltavě a zpátky, protože 

seniorský věk, myslím, je docela v dost velkém rozmezí. Myšlenka toho, že tady vznikne víc klubů 

seniorů, jestli dva, jestli čtyři, to fakt nevím, ale je to prostě o tom, že u paní Koudelkové v klubu 

Junior, pokud vím, tak tam chodí senioři, kteří cvičí, jsou nadšení třeba z cvičení, a ti by uvítali 

třeba jiné aktivity, než jim nabízí paní Prchlíková. Takže to je ten důvod, proč by se dalo uvažovat o 

tom, že pokud bude zájem, vznikne další klub.  

 

 Starosta MČ Praha – Libuš Pavel Macháček: Dlouho se hlásí paní Koudelková, potom po 

drátě paní doktorka Jungwiertová, potom vy, paní doktorko. Napřed Lenka.  

 

 Zastupitelka Lenka Koudelková: Dobrý večer ještě jednou. Pokusila bych se možná, ale 

přitom každý má právo se ještě vyjádřit, tu diskuzi jenom jakoby uzavírat, protože ano, je tady 

vlastně jeden klub Senior, který už je velmi letitý a velmi tradiční a nesmírně pěkný, silný, a dokud 

člověk nepozná osobnost paní Prchlíkové a z dálky pozoruje, tak opravdu vůbec nemá šanci 

pochopit, jak je to úžasně propojený, prožitý kolektiv, který se ale opravdu otevírá, opravdu ano, 

protože ti lidé velmi stárnou, a to že někteří přicházejí v úterý na kávu a tam si užijí to, že se uvidí s 

ostatními, je pro ně báječná vzpruha, ale faktem je, že jsem naprosto nadšená, když zjišťuji, že 

ostatní lidé zde žijící v seniorském věku na naší městské části mají otevřené dveře, a naopak paní 

Prchlíková zve ke svým výletům. Skutečně ti senioři naší městské části aktivity na dvanáctce 

pozorují trošku zdálky, protože jsou spokojeni tady u nás, což je báječné. Což je další obrovská 

skupina seniorů, kteří ve svém životě byli velmi aktivní vždycky, a vlastně mají touhu věnovat se 
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sami sobě, ale nechtějí nikoho vést. Oni prostě na to ten čas nedají, chtějí chodit cvičit, chtějí chodit 

na angličtinu, chtějí chodit trochu potrénovat paměť, chtějí počítačové kurzy, které budou trošku 

třeba o level dále, ale stále ještě pořád se drží skupina, která potřebuje se učit vůbec kontakty, to je 

hrozně důležité, ti lidé žijí stále v naší společnosti lidské, která se těmi technologiemi rychle 

posunuje. To jsou vlastně skupiny, které tu organizovanost nechtějí, podvědomě se jí brání, protože 

vždycky byli nezávislí, velmi sebevědomí a lidé aktivní. Má smysl hledat z jejich středu, kdo by 

chtěl trošku zastřešovat, ale ve skutečnosti když mě oslovil jeden pán, tak za tři měsíce když jsem 

ho oslovila zase já, jestli se v tom orientoval a dáme tomu třeba nějakou štábní kulturu, tak už zase 

říkal „mm, mm“, protože vlastně zjistí, že to není až tak jednoduché, vypsat vždycky termín, 

sejdeme se. Ne. Je to opravdu o tom, že ti lidé mají určité nároky, požadavky a představy.  

 Byla bych sama pro, že báječné je toto podporovat, myslím si, že finanční spoluúčast 

seniorů těchto nebo obecně by tam určitá být měla, protože jsme opravdu v době, která se posunuje 

v 21. století. Určitě má smysl nabízet jim vysokokvalitní, protože oni vždycky tak jako děti, nabízí-

li se kvalita o příčku výše, tak oni k ní směřují, stahují se a opravdu jejich život určitou kvalitu 

nabírá. Dala bych tomu prostor, určitě bych neopouštěla a nabízela stále další a další aktivity, nikoli 

co do šíře, ale co do kvality. Toto myslím, že nikdy neopustíme a je to důležité, a to že shodou 

okolností nabízí prostory k tomu, objekt Na Okruhu klubu Junior je báječný a je důležité, že ta 

budova je a měla by se využívat od rána do večera, aby to sloužilo. Děkuji, konec.  

 

 Starosta MČ Praha – Libuš Pavel Macháček: Teď paní doktorka Jungwiertová. Děkuji 

paní Koudelkové. Paní doktorko, máte slovo.  

 

 Zastupitelka Lucie Jungwiertová: Děkuji. Mám jednu prosbu a jednu otázku. Prosba bude 

celkem jednoduchá. ...(Nesrozumitelné.) poslat CV pana doktora Sochora, tak já bych to velmi 

uvítala, aby to poslal někdo z úřadu, ráda bych se na to podívala.  

 A druhá věc je možná koncepční poznámka, a já tady trochu cítím i z vyjádření pana 

Melichara, že možná až tady na jednání zastupitelstva v bodě Různé na základě našich dotazů se 

tady představuje, nebo spíš utváří nějaké koncepční směřování části oblasti volnočasových aktivit 

obecně a pro seniory zejména. Mně by přišlo možná vhodné, ...(Nesrozumitelné.) to asi nemůžeme 

my z naší pozice nijak ovlivnit, ale tato oblast ...(Nesrozumitelné.) velmi dynamicky. Myslím si, že 

by bylo fajn, kdybyste nám to představili šířeji, co se plánuje, protože my tady vidíme nového 

člověka, ...(Nesrozumitelné.) Rádi bychom viděli, co se chystá dalšího pro děti, pro dospělé, pro 

seniory, jaký bude vztah k těm klubům seniorů. Nemyslím si nutně, že je to potřeba 

institucionalizovat, ale ani jsem tady neslyšela vlastně jednotný ...(Nesrozumitelné.) Byla bych ráda, 

kdybyste nám představili, co se chystá v této oblasti. Děkuji.  

 

 Starosta MČ Praha – Libuš Pavel Macháček: Paní doktorka.  

 

 Zastupitelka Eva Radová: Jdu trošku s křížkem po funuse, už jenom rychle, už nechci 

zdržovat, protože jsem nestopovala čas paní Turnové, ale fakt už to bylo dlouhé a třídní schůzky mě 

teprve čekají. Tak já bych chtěla ke klubu Senior, neptala jsem se na to, kolik se jich zřídí. 

Samozřejmě každý se může sdružovat, v jakém spolku chce, to je celkem jedno. Spíš mě zajímalo, 

co podporuje městská část, protože vedení městské části teď jmenovalo vedoucího klubu 

volnočasových aktivit, a zároveň se tady začalo mluvit o dalším klubu Senior. Z toho, co říkala paní 

Koudelková, s tím plně souhlasím, chápu, že každý senior má jiné zájmy, ale zároveň ona jako 

dlouholetá vedoucí klubu Junior, která tam měla i tyto kroužky pro seniory, vidí, že jsou to lidé, 

kteří se třeba úplně nechtějí organizovat v klubu Senior. Tak mě by asi zajímalo, a to je až na příště 

na pana Sochora, až se tedy přijde představit, jak bude spolupracovat s paní Prchlíkovou, jak si 

představuje třeba komplementární doplňování aktivit, které paní Prchlíková nenabízí. Že ten spolek 

nebude odstavený na druhou kolej, protože teď máme Centrum volnočasových aktivit, a to si udělá 

vlastní klub Senior a pojede si po své ose. To se mi úplně nezdá správné řešení. Tak se budu těšit, že 

pan Sochor nám to pak vysvětlí.  
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 Starosta MČ Praha – Libuš Pavel Macháček: S dovolením bych taky něco řekl. Berte to 

tak, že je to živé, že se něco teprve začíná, a jaký to nabere směr, záleží nejen na panu doktoru 

Sochorovi, ale i na mnoha dalších lidech. Jsou tady taky mezilidské vztahy běžné, jaké jsou i mezi 

důchodci, někteří se navzájem nemusejí zkrátka. Tam zkoušet nějaké násilné propojování, to je 

samozřejmě blbost, to určitě ne. Spíš moje představa je nechat tomu volný průběh a jenom ho lehce 

usměrňovat.  

 

 Místostarostka Kateřina Turnová: Jenom bych doplnila, myslím si, že tady nikdo nemá 

snahu z CVA dělat nějaký, teď nevím, zapomněla jsem, jak to tady kolegyně nazvala. Je to brané tak, 

že teď v tuto chvíli jsou tady pořádané aktivity pro každého seniora v této městské části a v podstatě 

pro každého občana městské části, nikdo tady nevytváří v tuto chvíli žádné kluby. Je to o tom prostě 

ty seniory, jak jsem říkala, ty seniory natáhnout do nějakých takových aktivit. Myslím, že i pan 

Hofman, který měl snahu nějakým způsobem seniory sdružovat, zjistil, že lidé, kteří mají svoje 

zahrádky apod., nemají zájem o to se někde sdružovat. Je to o tom tady těm seniorům dát dostatek 

aktivit, které mohou využívat, kam můžou chodit, a pak je čistě na jejich volbě, jestli budou mít 

zájem, nebo nebudou mít zájem. To bych určitě neviděla jako nějakou bernou minci, že se tady 

založí čtyři kluby seniorů, a tím to hasne, a povinně se tam naženou. To asi těžko docílíme tohoto.  

 

 Starosta MČ Praha – Libuš Pavel Macháček: Ještě někdo se hlásí. Tak já bych to na závěr 

trošku odlehčil. To muzeum, já se tam hlásím jako exponát. Jarda se přidá. Samozřejmě budete mít 

většinou náročné dny, začíná školní rok. Ať to všichni dobře zvládnete a těším se na další 

zastupitelstvo. Děkuji za pozornost, končím.  


